

**Member's Motion submitted to Environment and Climate Change Committee**

Meeting date: 5 June 2023

Moved by: Vice-Chair Marty Carr

**Motion Title: Council Sponsor Group – Solid Waste**

ACS File No.: ACS2023-OCC-CCS-0082

Ward: Citywide

**Motion d'un membre soumise au Comité de l'environnement et du changement climatique**

Date de la réunion : 5 juin 2023

Motion de : Vice-présidente Marty Carr

**Titre de la motion : Groupe de conseillers parrains – Déchets solides**

Dossier n° (ACS) : ACS2023-OCC-CCS-0082

Quartier : À l'échelle de la ville

**MOTION**

*That the following motion be added to the agenda for the Environment and Climate Change Committee meeting of June 5, 2023, pursuant to Subsection 89(3) of the Rules of Procedure, so that an expression of interest process can be completed prior to City Council's June 14, 2023, Council meeting.*

**WHEREAS** on July 10, 2019, Council considered the staff report titled, "Solid Waste Master Plan Roadmap" and approved the establishment of a Council Sponsors Group to work with staff on the development of the Solid Waste Master Plan through each phase, as described in the report; and

**WHEREAS** the Sponsors Group reviewed and provided input/feedback on the project plan and detailed timeline, on specific areas for inclusion in reports, on the draft consultation plan, on the draft vision statement, guiding principles, goals and targets prior to consultation, on the proposed options analysis prior to consultation, and on the draft and final recommended Plans; and

**WHEREAS** the Public Works Department is recommending the re-establishment of the Sponsors Group for this term of Council, to work with staff on the next

steps in the Solid Waste Master Plan including initiatives that support increasing waste diversion, reuse and recycling; and

**WHEREAS** on December 7, 2022, Council directed the City Clerk to bring forward a report on matters relating to advisory bodies and staff has advised that they will incorporate any forthcoming guidance from the City Clerk and/or direction from Council into the operation of the Solid Waste Council Sponsors Group;

**WHEREAS** staff have proposed that the Sponsors Group should include the following composition:

- Chair, Environment and Climate Change Committee;
- Vice Chair, Environment and Climate Change Committee;
- Councillor(s) able to provide rural, urban and suburban representation; and
- A designate from the Mayor's Office;

**THEREFORE BE IT RESOLVED** that Environment and Climate Change Committee recommend that Council approve the establishment of a new Solid Waste Council Sponsors Group as described in this Motion; and

**BE IT FURTHER RESOLVED** that Environment and Climate Change Committee direct the Director of Solid Waste services, in coordination with the Office of the City Clerk, to circulate an expression of interest for membership on the Sponsors Group to all Members of Council and submit the proposed membership for Council's consideration at its June 14, 2023 meeting.

#### **MOTION**

*Que la motion suivante soit ajoutée à l'ordre du jour de la réunion du Comité de l'environnement et du changement climatique du 5 juin 2023, conformément au paragraphe 89(3) des Règles de procédure, afin que les déclarations d'intérêt puissent être présentées avant la réunion du Conseil municipal du 14 juin 2023.*

**ATTENDU QUE** le 10 juillet 2019, le Conseil a examiné le rapport du personnel intitulé « Feuille de route du Plan directeur de la gestion des déchets solides » et approuvé la formation d'un groupe de conseillers parrains devant, à chaque étape, collaborer avec le personnel à la préparation du Plan directeur de la gestion des déchets solides, comme il est indiqué dans le rapport; et

**ATTENDU QUE** ce groupe a examiné et commenté le plan du projet ainsi que l'échéancier détaillé, les points à inclure dans les rapports, le plan de consultation provisoire (vision, principes directeurs, objectifs et cibles), l'analyse des propositions avant la consultation et les versions provisoire et définitive des plans recommandés; et

**ATTENDU QUE** la Direction générale des travaux publics recommande la reformation du groupe de conseillers parrains au cours de l'actuel mandat du Conseil pour aider le personnel avec les prochaines étapes du Plan directeur de la gestion des déchets solides, notamment les initiatives favorisant le réacheminement des déchets, la réutilisation et le recyclage; et

**ATTENDU QUE** le 7 décembre 2022, le Conseil a demandé au greffier municipal de présenter un rapport sur les questions entourant les organismes consultatifs et que le personnel a indiqué qu'il intégrerait tout conseil formulé par le greffier municipal et toute directive du Conseil au fonctionnement du groupe de conseillers parrains sur les déchets solides; et

**ATTENDU QUE** le personnel a proposé la composition suivante pour le groupe de conseillers parrains :

- **Présidence du Comité de l'environnement et du changement climatique;**
- **Vice-présidence du Comité de l'environnement et du changement climatique;**
- **Conseillères et conseillers pour assurer une représentation rurale, urbaine et suburbaine;**
- **Personne désignée du bureau du maire;**

**PAR CONSÉQUENT, IL EST RÉSOLU QUE** le Comité de l'environnement et du changement climatique recommande au Conseil d'approuver la création d'un nouveau groupe de conseillers parrains sur les déchets solides, comme l'explique la présente motion;

**IL EST EN OUTRE RÉSOLU QUE** le Comité demande à la direction des Services des déchets solides et au Bureau du greffier municipal de diffuser une demande de déclaration d'intérêt en vue de trouver des membres pour le groupe de conseillers parrains auprès de l'ensemble des membres du Conseil et de soumettre les candidatures au Conseil pour examen à sa réunion du 14 juin 2023.

**FINANCIAL IMPLICATIONS**

There are no financial implications associated with the report recommendations.

**LEGAL IMPLICATIONS**

No specific Legal Implications were identified in the preparation of this report. Legal Services Staff will be available at the Council meeting to respond to questions, as may be required.

**DISPOSITION**

Upon Committee and/or Council approval, staff will implement the recommendations in this motion, as appropriate.